

Autisme Ungdom

Hovedbestyrelsesmøde 22/03-25

Referat



Referat af Hovedbestyrelsesmøde den 22/03-2025

Dagsorden:

- Formalia.
- Gensidig orientering.
- Hovedbestyrelsens beretning til Årsmøde:
- Kontingentsatser og Honorar daglig ledelse
- Årsplan til Årsmøde 2025
- Vedtægtsændringer sidste udkast
- Evt.

Deltagende til mødet Angelina, Anton, Thea, Viktor, Emma, Melani, Naja

Punkt 1. Formalia

Valg af dirigent: Jon og Viktor

Valg af referent: Angelina og Viktor

Angelina stiller forslag om at slette punkt 7

Hovedbestyrelsen enstemmigt vedtaget

Hovedbestyrelsen enstemmigt dagsorden

Punkt 2. Gensidig orientering

Thea fortæller om de oplæg hun har afholdt, fået sendt pakker og har fået lavet SoMe arbejde og fået en ny frivillig ind i udvalget, har været på fondstur og koordinering af den økonomiske plan.

Viktor fortæller at han har været med til at flytte kontor, samt ryddet op i gamle ting og sager. Han har ligeledes fået sagt internet og print op på min egen computer, og ellers været i dialog med bygningens drift afdeling, for at lære hvordan vi gør diverse ting. Han fortæller at DL + økonomiudvalget har været på fondstur, og de fik generelt styr på mange overordnede ting omkring foreningens fremtidige fondsprojekter og formål. Han deltog på en frivillighedskonference i Odense, hvor der var stort fokus på, hvordan civilsamfundet og myndighederne kan samarbejde. Det var interessant at deltage i, og han fik lidt spændende materiale med hjem, men mest på grund af at vores samarbejdspartner CFSA var der. Han tænker dog ikke, at det er noget vi skal deltage til igen en anden gang, da det udover CFSA ikke var specielt relevant for os som en lille frivillig forening. Derudover har han svaret på en masse mails og kommunikation, især omkring årsmøde og sommercamp. Generelt også afholdt forventningsafstemning med Thea og Angelina, så DL er enige om hvordan vi får mest ud af vores samarbejde, og hvordan vi ønsker at kommunikere med hinanden. En sjat tid brugt på at sætte Thea ind i hendes nye rolle, samt at sikre at hun har adgang til de ting hun skal have

Angelina fortæller at siden sidst har primært været dialog med revisor, snakket økonomi, planlagt detaljer til årsmødet og gjort arbejde klar til når hun skal afsted til Berlin. Hun har hjulpet Viktor med at flytte kontor og sætte op, så alt er klar der, været på fondstur og fået forventningsafstemt. Derudover har hun været til kernegruppe møde med SUMH om deres STU projekt, haft med

LGBTQ+ arbejdsgruppen, som har haft fokus på kampagne materiale, samt fokus på at deltage til Odense Pride parade, men Copenhagen Pride, bliver mere til de politiske talks i løbet af ugen.

Punkt 3. Hovedbestyrelsens beretning til Årsmøde

Angelina præsenterer dokumentet til beretning til årsmødet.

Hovedbestyrelsen stemmer enstemmigt for beretning til årsmødet

Punkt 4. Kontingentsatser og Honorar daglig ledelse

Angelina præsenterer bilaget om honorarer til daglig ledelse og kontingent satser, som skal fremlægges til årsmødet.

Constantin og Jon stiller forslag om at skrive ind de nuværende takster for 2025, så det er nemmere at samlingen taksterne.

Gamle bilag forslag falder

Constantin stiller forslag om at tilføje forklaring til Årsmødet frikøb, så alle kan forstå det bedre

Gamle forslag falder

Hovedbestyrelsen stemmer enstemmigt for Kontingentsatser og honorar for daglig ledelse

Punkt 5. Årsplan til Årsmøde 2025

Angelina præsenterer årsplanen for årsmødet 2025

Melani stiller forslag om at slette specialkompasset

Det originale forslag falder

Melani stiller forslag om farve koordinering og skrive ideer ind i Årsplanen fra næste årsmøde.

Emma og Thea støtter op og fortæller det kan være en ide

Angelina forklarer at det ville man ikke kunne nå til dette årsmøde, men kan først nås fra næste gang

Hovedbestyrelsen er enige om at ændre årsplanen til næste årsmøde

Emma spørger til om der afholdes Galla i år

Viktor svarer at vi først skal have kræfter til galla, samt at der svært hvor pengene skal søges.

Hovedbestyrelsen godkender årsplanen 2025

Punkt 6. Vedtægtsændringer sidste udkast

Angelina præsenterer alle vedtægtsforslag til årsmødet

Jon forklarer at i forhold til paragraf 20 stykke 4, at have det væk ændring og flytte til kontakt, så det er vi kan bruge det fx ved bortvisning mm.

Emma spørg til om en bortvisning fx kan være 0 dage eller med det samme

Jon forklarer det kan det fx godt.

Hovedbestyrelsen stemmer enstemmigt for

Jon forklarer næste forslag at det er skrivefejl, og derfor gerne vil rette da DL ikke kan godkendt DL må bruge noget.

Hovedbestyrelsen stemmer enstemmigt for

Jon og Viktor præsenterer ændringen for eksklusion paragraffen.

Anton spørg til om hvorfor er det hovedbestyrelsen der har rettigheden og påpeger praktiske udfordringer ved at have hovedbestyrelsen til at vurdere anonymitet.

Viktor forklarer at i praksis giver hovedbestyrelsen rettigheden videre, men det er hovedbestyrelses ansvar, men det er skrevet som hovedbestyrelsen, så vi ikke skal konstant ændre vedtægterne.

Melani spørg ind til om hvilket omfang man får at vide man er anonym eller ej, og om man bliver oplyst hvis man får nej til anonymitet

Viktor forklarer at man får det oplyst

Emma spørg til hvad der kan være debat om til Årsmødet under paragraffen

Viktor fortæller at han forventer der primært kommer debat om anonymitetsændringen.

Naja fortæller at det primære argument, var chikane, når man står ved navn og det kan HB medlemmer også blive udsat. De fortæller også om vigtigheden ved at kunne trække sin indstilling tilbage, hvis man ikke kan være anonym.

Thea kan være bekymret for unge over og under 18 år gammel, at hvis der sker noget, at hvis der fx sker noget seksuelt, hos vores medlemmer under 18 så er det klart de er beskyttet.

Constantin er også bekymret som stalking og chikane.

Melani fortæller at først finde folk om at hvis man er ikke anonym, er det stadig HB og indstiller der ved. Det er ikke alle medlemmer der ved det medmindre man anke.

Viktor fortæller at generelt, er det bedre rettigheder til indstillede og mere klargøring.

Melani spørg til muligheden for at anke hvis man får nye beviser der viser beslutningen er forkert

Viktor fortæller at i praksis ville det ikke fungere og kræve for mange frivillig resurser, og ville være op til opfattelse.

Anton spørg til om man kan ændre grænsen

Viktor fortæller i praksis ville det ikke fungere, fordi nye hovedbestyrelsen går.

Melani fortæller at hun godt kan se hvordan det kunne gå galt.

Hovedbestyrelsen stemmer for

Jon forklarer ændring i vedtægt 31.

Emma stiller forslag om at ændre til intern revisor

Med ændring er forslaget enstemmigt vedtaget, gamle forslaget falder

Hovedbestyrelsen stemmer for at sætte navn på alle forslag herefter, efter præsentation

Punkt 8. Evt.

Informere om husk at der tages billeder til sidst

Alle siger tak for et godt møde